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MUISTIO 
Selkämeri –ryhmä 
4. kokous 
 
Aika: Torstai 20.09.2007 kello 10.15-12.20 
Paikka: UPM-kymmene Rauman paperitehdas, Tikkalantie 1  26100 Rauma 
 
 
1. Avaus  
 
Selkämeren -ryhmän puheenjohtaja Seija Vatka avasi kokouksen ja toivotti osallistujat tervetulleiksi. Ko-
koukseen osallistui 10 henkilöä (+sihteeri).  
 
 
2. Edellisen kokouksen muistio 
 
Edellisen kokouksen muistio hyväksyttiin. 
 
 
3. SATAVENE –jatkohankkeen loppuraportin esitteleminen 
 
Pasi Salmi esittely lyhyesti SATAVENE- jatkohankkeen loppuraportin.  SATAVENE-jatkohanke saavutti sille 
asetetut tavoitteet. Hankkeen menestymisen kannalta merkittävin tulos oli tiivis ja kehittyvä yhteistyöverkko. 
 
 
4. Selkämeri –teemavuoden valmistelun tilannekatsaus 
 
Anne Erkkilä esitteli Selkämeri –teemavuoden tilannetta.  Esitys sisälsi teemavuoden lähtökohdat, tulevan 
hankkeen tavoitteet ja toteutuksen. Hankkeen keskeisenä tehtävänä on Selkämeri-tietoisuuden ja tuntemuk-
sen parantaminen, alueen identiteetin vahvistaminen, Selkämeren vetovoimatekijöiden ja ominaispiirteiden 
markkinointi, ympäristön- ja vesiensuojelun tukeminen sekä ja alueen omaleimaisen kulttuurin ja maiseman 
säilyttäminen. Ideana on edistää tehokkaammin kestävää kehitystä ja tietoisuutta elinympäristöstä tuomalla 
asiat lähelle ihmistä tunteen, kokemuksen ja toiminnan kautta, perinteisen asiantuntijaretoriikan lisäksi. 
 
Selkämeri –teemavuodesta keskusteltiin. Tärkeäksi koettiin yhteydet Ruotsiin. Keskustelussa nousi esille 
myös aiemmin Botnia-Atlantica-ohjelmaan liittyvä yhteishanketarve Satakunnan ja Ruotsin vastaavan alueen 
välille. Ryhmän tulisi aktivoitua asian suhteen. 
 
 
5. Kehittämisohjelman laatiminen 
 
Ryhmälle esiteltiin Selkämeren merialueen kehittämistaulukoon listattuja hankeideoita ja kehittämistarpeita. 
Kehittämis- ja hankeideat ovat peräsin pääosin Lounais-Suomen ympäristökeskuksen ympäristöohjelmasta, 
ryhmäläisille jaetuista työtehtävien kautta syntyneistä kehittämistarpeista ja ryhmän sihteerin ajatuksista.   
 
Ryhmä nosti kiireelliseksi hankkeeksi Selkämeren saaristo- ja rannikkoluonnon sekä kulttuuriympäristölliset 
selvitykset (perus- ja soveltava tutkimus).  Sihteeri esitti, että Selkämeri-aiheisen monitieteellisen tutkimus-
ryhmän/schoolin perustamista. Asia koettiin tärkeäksi ja sitä lähdetään edistämään tutkimus-teemaryhmän 
kautta. 
 
Hankkeita pyritään laatimaan vielä tämän vuoden aikana. Ryhmäläisille lähetetään täydennetyt taulukot, jota 
ryhmäläiset voivat kommentoida ja täydentää tarvittavilta kohdiltaan. 
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6. Mahdolliset muut asiat 
 
Kehittämisohjelman tiedottamis- ja tiedoksi saantiasioista ei ehditty käsitellä 
 
 
7. Seuraavat kokoukset 
 
Seuraava kokous pidetään marraskuun lopulla. Sihteeri ilmoittaa sopivat ajankohdat myöhemmin, kun SA-
TAVESI-ohjelman työntekijä tilanne 1.11.2007 varmistuu. 
 
8. Päätös 
 
Kokous päättyi klo 12.20. 
 
 
Muistion laati     PORISSA 21.09.2007 
 
Pasi Salmi 
Suunnittelija 


